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Folketingets Forsvarsudvalg har den 2. december 2013 stillet følgende 
spørgsmål nr. 80 (Alm. del) til forsvarsministeren og ministeren for sundhed og 
forebyggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra
Troels Lund Poulsen (V).

Spørgsmål nr. 80:
”I forlængelse af det åbne samråd om sundhedsvæsenets anvendelse af for-
svarets helikoptere, bedes ministrene oplyse, hvor mange gange en anmod-
ning fra sundhedsvæsenet om assistance fra forsvarets helikoptere ikke er 
blevet imødekommet i perioden 2006-2013 og i hvert enkelt tilfælde bedes det 
oplyst, hvordan den pågældende situation er blevet løst, når ønsket om heli-
kopterassistance ikke kunne imødekommes.”

Svar:
Efter aftale med forsvarsministeren besvarer jeg hermed spørgsmål 80 på 
begge ministres vegne.

Forsvarskommandoen og Danske Regioner har været anmodet om bidrag til 
brug for besvarelsen.

Forsvarskommandoen har oplyst, at ”der ikke har været registrerings-
/rapporteringspligt vedrørende afviste anmodninger om assistance. Forsvars-
kommandoen vurderer dog, at antallet af afvisninger er meget begrænset, da 
Forsvaret som hovedregel kun udfører livsvigtige patient- og organtransporter, 
og kun når det civile samfunds ressourcer vurderes at være utilstrækkelige i 
den konkrete situation.”

Danske Regioner har oplyst, at ”regionerne ikke i perioden 2006-2013 har re-
gistreret de konkrete tilfælde, hvor sundhedsvæsenet har anmodet om assi-
stance fra forsvarets helikoptere, og hvor forsvaret ikke har kunnet imøde-
komme anmodningen. 

Danske Regioner har videre oplyst, at ”helikopterassistance er et supplement 
til regionernes ambulanceberedskab, men når regionerne anmoder forsvaret 
om assistance, er det ofte akutte tilfælde på øer samt overførsler fra Born-
holms Hospital til et af Region Hovedstadens øvrige hospitaler i forbindelse 
med akut sygdom.”
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Jeg kan henholde mig til det oplyste. 

Med venlig hilsen

Astrid Krag      /      Tove Kjeldsen


